
VEHMERSALMEN PITÄJÄRAATI  

 

ESITYSLISTA 

 

Aika:   22.2.2024 klo 18.00 

 

Paikka:  Raatihuone, Vehmersalmi  

 

Läsnä:  

 

varsinaiset jäsenet 

  Mauno Kumpulainen, Jarmo Mustonen, Juha Torvinen, Juha-  

  Pekka Miettinen 

 

varajajäsenet, kutsuttu varsinaisen jäsenen poissa ollessa 

  Mika Hämäläinen, Veera Ylöstalo 

 

muut läsnäolleet 

  Minna Rissanen, Katja Miettinen 

 

Poissa: Henna Härkin-Korhonen, Arja Iivarinen 

 

ASIALISTA  

 

1. Kokouksen avaus 

     

 Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.02 

 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

 

 Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 

3. Muistion tarkastajat 

  

 Muistion tarkastajiksi valittiin Katja Miettinen ja Juha-Pekka Miettinen 

 

4. Talousluvut 

 

Vuoden 2023 kaupungilta tulleessa tilivienneistä käy ilmi, että rahaa on käytetty 

bruttona 32 680,79 €, nettona 30 160, 64 €.  

 

Vuoden 2024 budjetista on myönnetty maksettavaksi 

- asiointikyydit 8 370 € (kokous 12/2023) 

- kalakerho 700 € (kokous 12/2023) 

- raatihuoneen vuokraosuus 200 €/kk = 2 400 € (kokous 12/2023) 

- koulukuulemisen streamauskustannukset 287,46 € (kokous 1/2023) 



- järjestyksenvalvojakurssin kahvitus 500 € (kokous 1/2023) 

- kyytikustannukset teatteriretkelle 360 € (1/2023) 

- Vehmeriläinen -lehden painatus- ja tuotantokustannukset 3 000 € (1/2023) 

- ilmalämpöpumppu kylätalolle 1 500 € (1/2023) 

 

Yhteensä: 17 117,46 € 

 

5. Yhteistyöpyynnöt 

 

Yhteistyöpyyntöjä on tullut edellisen kokouksen jälkeen yhteensä 5 kpl, yhteensä  

5 060 € edestä. 

 

Hakemus tullut  27.1.2024 

Haettava summa 1860 €  

Hakija   Vehmersalmen Wauhtiajot/Pentti Ruotsalainen 

Ajankohta  1.3.2024-7.7.2024 

 

Avustuksella on tarkoitus Markinoida tapahtumaa yhteistyössä Savonia Amk 

kanssa, siten että Savonia Amk tekee. Visuaalisen ilmeen viimeistely muotoilun 

koulutuksen opintojaksolla suunniteltujen ideoiden pohjalta Ilmeen soveltaminen eri 

painotuotteisiin sekä verkkoviestintään- some-markkinoinnin strateginen 

suunnittelu. Kampanjan toteutus; visuaalinen ilme, viestit ja tarinallisuus. Katsomme 

että tämä markkinointi ei pelkästään palvele Wauhtiajotapahtumaa vaan koko 

Vehmersalmea tuoden näkyvyyttä Tapahtuman kautta Vehmersalmesta. 

 

Liitteenä Savonia AMK:n tarjous. 

 

Päätös Hyväksytään haettu summa. Pitäjäraati osallistuu tällä summalla 

kesän 2024 Wauhtiajot Vehmersalmi -tapahtumaan. 

 

 

Hakemus tullut  31.1.2024  

Haettava summa  2 400 €  

Hakija   Koy Vehmersalmi ry 

Ajankohta   1/2024- toistaiseksi  

 

Lempeläntie 29, 71310 Vehmersalmi sijaitseva toimisto/varastotilan vuokraus 

yhdessä Kaupunginosayhdistys Vehmersalmi ry.n kanssa. Tilan 

kokonaisvuosivuokra indeksi korotuksineen (4 800 € /2024) ja käyttöaste on sovittu 

jakaa puoliksi. Vuokranantaja on halunnut tehdä vain yhden oikeustoimikelpoisen 

vastapuolen kanssa vuokrasopimuksen tiloista eli Kaupunginosayhdistys 

vehmersalmi ry.n kanssa. 

 

Riittääkö nyt tästä tehty Raadin päätös ns. Pitäjäraadin ja Koy Vehmersalmi ry:n 

väliseksi vuokrasopimukseksi vai pitääkö tehdä erillinen sopimus? Pyydän kannan 



ottoa pöytäkirjaan. 

 

Maksatuksen yksinkertaistamiseksi pyrimme laskuttamaan vuokran puolivuosittain 

noin jakson alkupuolella.  

 

Tila palvelee kumpaakin osapuolta toimistotilana ja erittäin tarpeellisena 

lämminvarastotilana, minkä lisäksi meillä on mahdollisuus hyödyntää 

vuokranantajan samassa rakennuksessa sijaitsevia kylmätiloja esim. varastointiin, 

jos on tarvetta.Toimistotiloja voivat hyödyntää myös muut yhteisöt joko ilmaiseksi tai 

pientä kulukorvausta vastaan tilanteesta riippuen. Raati on tehnyt 16.2.2023 & 5 

puoltavan päätöksen vuodelle 2023, nyt haen näillä päätös ehdotuksilla jatkuvuutta 

ettei tarvitsisi joka vuosi ehkä vielä vaihtuvan puheenjohtajan käydä tätä 

avustushaku ruljanssia läpi.Tosin mahdollinen sopimus sitoisi myös ainakin sen 

kolme kuukautta uutta Pitäjäraatiakin mutta ei liene paha jatkuvuuden kannalta.  

 

Päätös Keskustelussa tuotiin hakijan taholta tullut yhteydenotto, 

jossa todettiin, että summasta puuttui 100 €, joka lisätään 

haettuun summaan. 

 

Tarvitsemme viranhaltijapäätöksen vuokrasopimusten 

kirjoittamiseen. Toistaiseksi voimassa olevaa päätöstä 

maksatuksesta ei muutoin voida tehdä. 

 

Päätöksessä 12/2023 on jo sitouduttu maksamaan vuoden 

vuokrat, yhteensä 2 400 €. Päätämme nyt lisätä 100 € 

vakuutusmaksun kustannuksen tähän summaan. 

 

 

Hakemus tullut  14.2.2024  

Haettava summa  100 €  

Hakija   Lappalaiskoirat ry, Pohjois-Savon alaosasto/Rytökylän- 

   Salmenrannan kyläyhdistys 

Ajankohta  9.5.2024 

 

Helatorstaina 9.5.2024 klo 12 järjestetään Vehmeri Match Show Majakan kentällä. 

Match Show eli mätsärit on leikkimielinen koiranäyttely, joka on harjoitusta koirille ja 

ohjaajille varsinaista koiranäyttelyä varten. Tapahtuman ilmoittautumispiste ja 

kahvio sijoitetaan telttaan. Kahviota pitää Rytökylän-Salmenrannan kyläyhdistys.  

 

Avustus käytetään Vehmersalmen kaupunginosayhdistykseltä vuokrattavan 

teltan+pöytien kuluihin.  

 

 

Päätös Hyväksytään 100 € haettu summa teltan ja pöytien 

vuokrauksesta aiheutuviin kuluihin. 



 

Hakemus tullut  18.2.2024  

Haettava summa  500 €  

Hakija   Vehmersalmen asukkaat/Riikka Savolainen 

Ajankohta  6.4.2024 

 

Päivän reissu Jyväskylään käsityö/hyvinvointimessuille virkistymään iloisella 

porukalla.  

 

Edestakaisiin matkakustannuksiin, kuljetuksen hoitaa tilausliikenne Puustinen Jari.  

 

Päätös Hyväksytään haettu 500 € summa edestakaisiin 

matkakustannuksiin. 

 

 

Hakemus tullut  19.2.2024  

Haettava summa  200 €  

Hakija   Rytökylän - Salmenrannan kyläyhdistys 

Ajankohta  23.3.2024 

 

Rytökylän-Salmenrannan talvirieha ja talviolympialaiset. Koko perheen tapahtuma 

Syvähiekan rannassa. Avoin kaikille. Tapahtuman järjestämiseen ja palkintoihin.  

 

 

Päätös Hyväksytään haettu 200 € summa tapahtuman 

järjestämiskustannuksiin ja palkintoihin. Toivomme, että 

järjestelyissä hyödynnetään paikallisia palveluita. 

 

6. Yhteydenotot-lomake 

 

Aihe ja aika Kehitysehdotus Pitäjäraadille. 9.2.2024 

 

Otsikko Kaavoitusongelmat 

 

• Syrjäseutujen rantatonttien rakennusoikeus pitää saada nousemaan 

nykyisestä 180 neliöstä. Se pitää sitoa tontin kokoon eli jos on isompi tontti 

sen pitää olla huomattavasti isompi. 

 

• Nyt joillekin myönnetään vakituisen asuinpaikan oikeus, mutta samalla 

alueella vastaaville ei myönnetä, vaikka muut lakisääteiset asiat ovat 

kunnossa.  
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Kannanotto  Asiasta on keskusteltu useampaan otteeseen kuluneen talven aikana 

eri yhteyksissä. Kaupungin hallituksen varapuheenjohtaja Allu 

Koskiselle ja kaupunginrakennelautakunnan jäsenelle Eero Wetzellille 

viety sähköpostitse asiaa tiedoksi ja pyydetty ottamaan tarkempaan 

tarkasteluun kriteeristö vapaa-ajan asuntojen muuttaminen 

ympärivuotiseen asumiseen. Yhteydenoton seurauksena asiaa 

pyydettiin valtuustokäsittelyyn. Kaupunginjohtaja on ottanut vapaa-

ajan asuntojen käyttötarkoituksenmuutosasian pois kaupungin 

hallituksen kokouksen 13.2. asialistalta ja asia on palautettu 

uudelleenkäsittelyyn. Lisäksi kaupunginvaltuutettua ja kaupungin 

hallituksessa toimivaa Vesa Linnanmäkeä on informoitu asiasta. 

Linnanmäki suhtautui asiaan vakavasti, ehdotti myös, että asia 

lähetetään takaisin valmisteluun.  

 

8. Rakenna ja asu -messut 24.-25.2.2024 

 

Messuilla Vehmersalmen Pitäjäraati edustaa Riistaveden ja Juankosken kanssa 

yhteisellä pisteellä. 

 

Messuille Vehmersalmelta lähtee: Jarmo Mustonen, Jani Niemelä, Mauno 

Kumpulainen, Marinka Rossi, Henna Soininen. 

 

Messuille suunniteltua: Jaettavana väritysvihkosia, joissa esiintyy alueiden koulut ja 

mainospostikortit, joiden massassa on ketokukkien siemeniä. Lisäksi osastolla on 

pallonheittokisat sekä sähköistä mainosmateriaalia alueiltamme. 

 

Messuista tulevia raadille mahdollisesti kohdistuvia kustannuksia, joista pyrimme 

neuvottelemaan kaupungin kanssa: 

- Osaston kustannusosuus 474 € + alv. 

- Seinät, sähköt, ruuat, markkinointimateriaalit ja jaettavat tuotteet n. reipas 2000 € 

 

Toivomme, että lähidemokratiajaosto/Kuopion kaupunki tukisi kustannuksissa sekä 

suunnittelussa vastedes paremmin pitäjäraateja. Näiden messujen suunnittelun 

osalta tiedonkulku ei toiminut. Asioista, joista olisi tullut keskustella ja sopia useita 

viikkoja ennen messuja, jäi keskustelematta ja päättämättä yhdessä. Pitäjäraati 

myös ihmettelee messujen kustannusten maksatuspolitiikkaa, jossa kaupungin 

rahoja niin sanotusti siirretään taskusta toiseen eli maksatus tehdään kaupungilta 

kaupungille. Toivomme, että tulevaisuudessa pitäjäraatien alueet ja esiintyminen 

messuilla nähdään osana koko Kuopion markkinointia ja kustannukset 

kohdennettaisiin suoraan kaupungin markkinointibudjettin. 

 

8. Kuopio 250 v. Juhlallisuudet 

 

Yhteinen info, johon kaikki Pitäjäraatien jäsenet on kutsuttu, järjestettiin 

etäyhteyksin to 22.2.2024 klo 17-18. Kuopion kaupunki viettää 250- juhlavuottaan 



ensi vuonna 2025. Kutsumme kaikki mukaan suunnittelemaan ja toteuttamaan 

juhlavuotta yhdessä.  

 

”Tervetuloa kuulolle Kuopio250 -juhlavuoden suunnitelmista ja juttelemaan miten 

Pitäjäraadit voisivat osallistua juhlavuoden suunnitteluun ja toteutukseen. Pohditaan 

yhdessä, miten Pitäjäraadit voivat omalla alueellaan viestiä, kannustaa ja ottaa 

toimijat mukaan juhlavuoden toteutuksiin. Voitte myös esitellä lyhyesti juhlavuoden 

tiimille mahdollisia omia ideoitanne liittyen juhlavuoteen.” 

 

Keskustelu aiheesta: 

 

Kuopio 250-juhlavuoden pitäjäraadeille kohdistettu info oli varsin onnistunut. 

Saimme monia ideoita jo infotilaisuuden aikana. Lisäksi markkinoimme juhlavuoden 

ohjelmahakua ja itse juhlavuotta, jotta Vehmersalmen alueella saataisiin 

mahdollisimman laaja osallistujakattaus juhlavuoteen. 

 

Pitäjäraadin kokouksessa ilmi tulleita ideoita ovat muun muassa: 

- Valotapahtumaan osallistuminen valaisemalla Vehmersalmen sillan 

- Tractor pulling -tapahtuma kesällä 2025 

- Virkkaa Vehmersalmi -yhteisötilataideteos eli kylän keskustan koivukujan koivujen 

ympäröiminen virkatuilla isoäidinneliöillä ja vastaavilla virkkauskäsitöillä (vrt. Virkkaa 

Varkaus), johon mahdollisimman moni vehmersalmelainen voisi osallistua 

 

Jatkamme ideointia seuraavassa kokouksessa 21.3.2024. 

 

9. Hallituksen ja/tai lähidemokratiajaoston vierailu Vehmersalmella 

 

Mauno Kumpulainen on suunnitellut Kuopion virkamiesten, poliitikkojen ja/tai 

lähidemokratiajaoston jäsenten kutsumista vierailulle Vehmersalmelle. Tavoitteena 

on parantaa yhteistyötä pitäjän ja kaupungin välillä ja tarjota tilaisuus tutustua 

Vehmersalmeen konkreettisesti. 

 

Suunnitelmana on kuljettaa kutsuttu joukko Kuopion satamasta Vehmersalmelle 

veneellä, tarjota ruokailu Millibaarissa ja tehdä linja-autolla vierailu johonkin 

paikalliseen yritykseen, jonka jälkeen linja-auto kyyditsee vieraat takaisin 

keskustaan. Kuljetuksissa on otettu huomioon Vehmersalmen asukkaille 

mahdollisuus kulkea vastakkaisen suuntaiset matkat laivalla Vehmersalmelta 

Kuopion satamaan ja palata linja-autolla keskustasta Vehmersalmelle. 

 

Laivamatkan kustannus olisi 900 €, jonka lisäksi kustannuksia aiheutuisi 

ruokailusta ja tilauskyydistä. Kuljetuksiin mahtuu enintään 35 henkilöä. 

Vehmersalmen asukkailta voitaisiin periä esimerkiksi 10 € omakustanneosuus eli 

yhteensä enintään 350 €. 

 

Keskustelu aiheesta 
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Keskustelu aiheesta 

 

Riistaveden Pitäjäraadilla on käytännönkokemusta vastaavasta virkamiesten ja 

poliitikkojen kutsumisesta kylään. Olemme yhteydessä Riistaveden raatiin ja 

kysymme vinkkejä toteutuksesta. Kysymme kaupungilta, josko he tulisi vastaan 

vierailun rahoituksessa. Kyseessä on kuitenkin kaupungin sisäisen toiminnan 

laadukas kehittämistyö. 

 

Aikataulukehys: 

- to 13.6. 

- Laivalla 1,5 h 

- Syödessä 2 h 

- Bussimatkat (siirtymät + kaupunkiin) 1,5 h 

 

Vastuunjako: 

- Mauno Kumpulainen vastaa suunnittelusta ja mm. selvittää laivan varaukseen 

liittyvät asiat 

- Veera Ylöstalo avustaa ja vastaa tiedotuksesta Vehmersalmen asukkaiden 

suuntaan 

- Jarmo Mustonen osallistuu mahdollisten tarvittavien visuaalisten materiaalien 

tuotannossa 

- Tuula Savolainen kontaktoi Virtalan tilaa 

- Mauno Kumpulainen ja Tuula Savolainen kontaktoivat ja kutsuvat virkamiehet ja 

poliittiset päättäjät 

 

Vierailun sisältö: 

- Laivalla keskitymme avoimeen keskusteluun ja tutustumme vesireittiin, 

mahdollinen ruokailu 

- Vierailemme jossakin vehmersalmelaisessa yrityksessä 

o Kannatusta sai Virtalan tila 

o Pohdimme, olisiko tarkoituksenmukaista kutsua paikalle 

vierailukohteeseen myös muita yrittäjiä ja paikallisia toimijoita 

- Kokonaishenkilömäärä, joka voidaan kutsua ja kyyditä: 

o laivaan mahtuu 60 hlö 

o bussiin mahtuu 35 hlö 

o virkamiehiä ja poliitikkoja kutsutaan maksimissaan 35 hlö 

o kyläläisiä voi kulkea laivalla Kuopioon max. 60 hlö 

o kylälisä voi kulkea bussilla Vehmersalmelle max. 35 hlö 

  



10. Tiedoksi 

 

 

10.1 Tiedote kokouskäytännöistä. 

 

 Pitäjäraatien toiminnassa noudatetaan kaupungin hallintosääntöä soveltuvin osin. 

https://www.kuopio.fi/uploads/2023/12/hallintosaanto-01122023.pdf 

 

Jos pitäjäraadin jäsen on estynyt saapumasta kokoukseen, hän kutsuu varajäsenen 

sijaansa. Kutsun voi toimittaa myös puheenjohtaja, esittelijä tai toimielimen sihteeri. 

 

Varajäsenille maksetaan palkkio vain, jos varsinainen jäsen ei ole kokouksessa 

paikalla. Pitäjäraati ei voi omalla päätöksellään päättää toisin kuin on 

hallintosäännön ohje. 

 

 

 

10.2 Hyperhiihtoloma  

 

Alla oleva on välitetty myös MLL Vehmersalmelle ja nuorisotoimelle, jotka olivat 

tietoisia asiasta ja ottaneet kantaa asiaan. 

 

Hyvät pitäjäraadit 

 

Onko teillä suunnitteilla Hyperhiihtolomaohjelmaa lapsille, nuorille ja perheille? 

Lastu on ollut toteuttamassa Kuopion ”maaseutualueilla” vuosien mittaan työpajoja 

ja toimintaa Supersyysloma, Hyperhiihtoloma, Kivakesä, Meidän Kuopio ja 

Pakkasviikon ohjelmakokonaisuuksissa. Tarjoudumme täältä nytkin muutamalle 

kiinnostuneelle alueelle yhteistyötoimijaksi teidän Hyperhiihtoloma ohjelmaan. 

Kaipaisiko joku esimerkiksi kädentaito- tai taidetyöpajaa, sanataidetyöpajaa tai 

talvitaidepajaa? Jos tapahtumakokonaisuudessanne on työpajalle tilaa tai 

mielessänne itää joku pieni lastenkulttuuritoiminta minkä voisimme 

Hyperhiihtolomalla tulla toteuttamaan, niin olkaa yhteydessä. Lastu ei peri 

tuomastaan ohjelmasta pitäjäraadeilta mitään korvausta. 

 

Tässä vielä pieni info HYPERHIIHTOLOMAsta 

 

Tervetuloa järjestämään lapsille ja nuorille mielekästä tekemistä ja ohjelmaa 

Hyperhiihtoloman merkeissä 4.-10.3.2024! 

 

Toivomme toiminnan olevan kynnyksetöntä, yhteisöllisyyttä ja hyvinvointia 

edistävää sekä maksutonta tai tapahtumaa varten räätälöity tarjous. 

 

Ilmoita oma tapahtumasi osoitteessa www.kuopionseinä.fi 

 



Pyydämme ilmoittamaan sivustolle ohjelmasi aika, paikka, maksuton/mahdollinen 

hinta, minkä ikäisille suunnattu, mahdolliset ilmoittautumiset, yhteystiedot ym. 18.2. 

mennessä, kiitos! Ohjelmaa voi täydentää sivustolle loman loppuun saakka, mutta 

toivomme, että lomalaisten menojen suunnittelun vuoksi sivustolla olisi 

mahdollisimman paljon ohjelmaa 18.2. mennessä.  

 

 

10.3 Kyläsihteeri- hanke 

 

Kyläsihteeri-nimike muuttui Aluekehittämisen koordinaattoriksi. Pitäjäraati tarkensi ja 

päätti sähköisessä kokouksessa 9.2.2024 yhdessä Riistaveden Pitäjäraadin kanssa 

haettavan kehittämismäärärahan määrästä ja perusteluista. Lähidemokratiajaosto 

päättää asiasta seuraavassa kokouksessaan ti 27.2.2024. 

 

 

11. Muut kokouksessa esille tulleet asiat 

 

 

11.1 Vieraileva hyvinvointialueen asiakaskokemusjaoston jäsen Päivikki Ojalehto 

 

Päivikki Ojalehto ehdotti, että Kuopion Pitäjäraadit pyytäisivät virkamiesjohtoa ja 

luottamushenkilöitä järjestämään Pitäjäraatien alueille keskustelutilaisuuksia sote- 

alueen uudistuksista ja tarjota näin mahdollisuus esittämään ehdotuksia sote- 

alueen palvelujen järjestämiseen. Tällä hetkellä päätöksiä koskevat luonnokset on 

jo tehty ja päätökset tullee kesäkuun tietämillä. Keskeisenä asiana on sote-alueiden 

palveluverkon uudistus/jäsentely. Tällä hetkellä yleisötilaisuuksia on ilmoitettu 

pidettäväksi yhteensä viisi jokaisella hyvinvointialueella. Tässä tapauksessa viisi 

yleisötilaisuutta koskee koko Pohjois-Savon hyvinvointialuetta. On siis verrattain 

mahdollista, ettei yleisötilaisuus osu Vehmersalmeen. 

 

Työnjako: 

- Pitäjäraati järjestää tilat ja tiedottaa pitäjäläiset ja kahvit. 

- Pitäjäraati kutsuu virkamiesjohdon ja luottamushenkilöt, hyvinvointialueen johto 

- Pitäjäraati tarvitsee apua miettimisessä, jotta ketä kaikkia kutsutaan ja mitkä 

ovat yhteystiedot. 

- Päivikki olisi paikalla luottamushenkilön edustajana 

- Ajankohta kevättalvella, huhtikuun alkupuolelle 

- Toiveena, että kaikki raadit olisivat yhdessä tässä mukana => jokaiselle alueelle 

oma tilaisuus omina ajankohtina, mutta keskitetty yhteydenotto, jotta virkamiehet 

ottavat asian todella suunnitteluun 

 

11.2 Kysymyksiä Kuopioon 

 

Pitäjäraadille on tuotu kysymys koskien Terve Kuopio-ranneketta. Kysyjä on 

todennut, että Kuopiosta ostetulla uimahallirannekkeella ei saa käydä kuntosalilla 

Vehmersalmella. Olemme hämmentyneitä käytännöstä, koska olemme kaikki yhtä 



Kuopiota ja Vehmersalmella ei ole uimahallia, josta tällaista yhdistelmäetua olisi 

mahdollista hankkia. Pitäjäraadin edustus on kysynyt asiasta kaupungin edustajalta 

ja saanut vastaukseksi, että rannekkeiden käytöstä on tehty linjaus, jonka mukaan 

Terve Kuopio-liikuntarannekkeilla ei voi käytä kuntosalilla kuin Kuntolaakson ja 

Lippumäen uimahallien yhteydessä olevilla kuntosaleilla. Linjaus on tehty 

virkamiespäätöksenä. Päätöksen seurauksena on, ettei Vehmersalmen ja 

mahdollisesti muillekaan syrjäalueen kuntosalille ei pääse vuoden voimassa 

olevalla Terve Kuopio -liikuntarannekkeella. Vehmersalmen Pitäjäraati toteaa, että 

päätös syrjii eläkeläisiä ja syrjäseutuja. Kaupungin keskusta-alueella asuvat, joilla 

Lippumäen ja Kuntolaakson uimahallit ja kuntosalit ovat helposti saavutettavissa 

julkisilla kulkuneuvoilla, hyötyvät rannekkeesta selkeästi enemmän kuin 

syrjäseuduilla asuvat. Päätös ei edistä ja tue alueellista hyvinvointia ja jaksamista. 

Päätös on ristiriidassa tavoitteessa tukea kuntalaisten terveyden ylläpitoa ja 

ennakoivaa terveydenhoitoa. Erityisesti päätös vaikuttaa eläkeläisiin, joilla 

taloudellinen tilanne sekä mahdollisuus oman ajoneuvon käyttöön on rajoittunut. 

Samalla olisi ensiarvoisen tärkeää tukea ennakoiden eläkeläisten terveyttä muun 

muassa liikuntamahdollisuuksia tarjoten. 

 

Nuorisotoimen resurssi on puolitettu Vehmersalmella. Asia aiheuttaa ihmetystä, sillä 

syrjäisillä alueilla nuorten yhteiset tilat ja mahdollisuudet kohdata ovat jo muutenkin 

vähäisemmät kuin Kuopion keskusta-alueilla. Nuorille ei ole kylällä saatavilla 

muitakaan palveluita, jolloin nuorisotoimen rooli kylämme nuorten sosiaalisen ja 

psyykkisen hyvinvoinnin rakentajana on todella keskeinen.  

 

Vehmersalmen koulun opettajarekrytoinnit ovat auenneet. Ihmettelemme, miksi 

opettajarekrytoinnit ovat vain vuoden mittaisiin virkoihin. Koulun lakkauttamisesta tai 

siirtämisestä ei ole tehty päätöstä, jolloin kyseenalaistamme perusteen 

määräaikaisen viran avaamiselle koulussa. Lisäksi kyseenalaistamme 

määräaikaisen viran avaamisen koko Kuopion alueella, sillä epäilemme, että 

Kuopion alueella on osoittaa avoin vakanssi, mikäli Vehmersalmen yläkoulu 

siirretään tai lakkautetaan. Olemme huolissamme, sillä vuoden määräaikainen virka 

ei houkuta hakijoita samalla tavalla kuin toistaiseksi voimassa oleva virka- tai 

työsuhde. 

 

11.3 Eroaminen Pitäjäraadin jäsenyydestä 

  

 Pitäjäraadin varsinainen jäsen, vpj Arja Iivarinen ilmoitti kirjallisesti eroavansa 

21.2.2024 Pitäjäraadin jäsenyydestä. Kiitämme Arjaa aktiivisuudesta Pitäjäraadissa! 

 

Arja Iivarisen tilalla toimii toistaiseksi varajäsen Veera Ylöstalo. Selvitämme, miten 

uuden varapuheenjohtajan valinta tulee suorittaa. 

 

 

12. Seuraava kokous  

 

Seuraava kokous pidetään to 21.3. klo 17.30 Mustinlahden kylätalolla 



 

13. Kokouksen päättäminen  

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.07 


